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1.  Bericht van de voorzitter 
 
Het zijn roerige tijden met de val van het kabinet en diverse 
beeldbepalende politici, waaronder Rutte, Kaag en Hoekstra, 
die hun afscheid hebben aangekondigd. Zo’n val van een 
kabinet brengt altijd veel onzekerheid met zich mee. De  
demissionaire status van het kabinet brengt met zich mee dat 
veel beleid en wetgeving op de lange baan worden geschoven, 
in afwachting van nieuwe verkiezingen en de vorming van een 
nieuw kabinet. Toch hoop ik dat de Tweede Kamer zo wijs zal 
zijn om in september veel onderwerpen en wetgevings-
trajecten niet-controversieel te verklaren, waaronder de voor 
onze sector belangrijke Wet versterking 
auteurscontractenrecht.   
 
Met de vakanties in zicht willen we als CvTA in deze nieuwsbrief 
u graag informeren over een aantal zaken: 
 
- De CVTA conferentie 2023 "Kracht en Tegenkracht" 
- Werken aan de toezicht visie en het toezicht beleid van het 

CvTA 
- Welkom aan een tweetal nieuwe toetreders in de sector 

collectief beheer: Stichting OPR en Stichting FAIR; 
- De CvTA gesprekscyclus 2023 
- Ontwikkelingen bij Stichting de Thuiskopie 
- Toetreding CvTA tot het Markttoezichthouderberaad ("MTB") 
- Aanstaande wettelijke evaluatie van de ZBO CvTA 

 
Sloot ik de vorige nieuwsbrief af met een persoonlijke noot ten 
aanzien van mijn gezondheid en tijdelijke vervanging, inmiddels 
kan ik met dankbaarheid melden dat ik geheel hersteld ben van 
een goed geslaagde hartoperatie. Hartelijk dank ook voor alle 
blijken van medeleven die ik in deze periode uit de sector heb 
mogen ontvangen.  
 
Er staat ons de komende tijd weer veel te doen. Voor nu is het 
vooral belangrijk om te genieten van komende vakanties, zodat 
we daarna weer uitgerust en vol energie aan de slag kunnen 
gaan.  
 
Ik wens u graag een goede zomer en zie uit naar de gesprekken 
met de cbo’s en obo’s in het najaar van 2023. 

 
 

   
 
 
 
Ad Koppejan, voorzitter CvTA 
 
 
 
 

 
2.  CvTA Conferentie 2023 
  "Kracht en Tegenkracht"  
 
Op donderdag 22 juni jl. vond voor de derde maal de CvTA 
conferentie plaats, dit jaar met het thema “Kracht en 
Tegenkracht”.  
 
De bijeenkomst waarvoor alle cbo’s, obo’s en enkele andere 
belanghebbenden waren uitgenodigd werd gehouden in de 
Kompaszaal in Amsterdam.  
 
Collegelid Nicolette Loonen leidde de dag in, waarbij ze de 
deelnemers kort meenam in de geschiedenis van 20 jaar 
toezicht door het CvTA. Zij deelde daarbij persoonlijke 
ervaringen en dilemma’s en gaf een toelichting op het thema 
van de dag. Vervolgens nam Marilieke Engbers de aanwezigen 
mee in het ongezegde in governance, waarna alle deelnemers 
de mogelijkheid hadden om met elkaar in gesprek te gaan over 
hoe het op dit moment gaat met de governance in de gehele 
sector. Dit alles onder leiding van dagvoorzitter Raymond 
Reesink.  
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Voor het CvTA was de mogelijkheid tot het voeren van een 
gesprek en dialoog een belangrijk uitgangspunt voor deze 
conferentie. Dit mede naar aanleiding van de feedback die het 
CvTA ontving op de voorgaande conferentie en de input die een 
denktank uit de sector dit jaar heeft geleverd. Onze dank 
daarbij gaat uit naar Lira, Reprorecht en Vevam. 
 
In het gesprek dat volgde op de conferentie werden de 
volgende positieve kanten benoemd: ontwikkelingen binnen de 
cbo’s die eigen verantwoordelijkheid nemen en verbeteringen 
op het gebied van governance bij de cbo’s. Ook ziet men meer 
openheid en transparantie bij zowel cbo’s als het CvTA. Als 
verbeterpunten werden genoemd: meer duidelijkheid in de 
relatie tussen intern- extern toezicht en de bevoegdheden van 
het CvTA. Ook betere roulatie van bestuurders bij de onder het 
toezicht vallende organisaties werd als ontwikkelpunt gezien.  
 
Na de pauze nam Marilieke de deelnemers mee in de obstakels 
die we met elkaar kunnen ervaren om het constructieve 
gesprek te voeren. Ze liet zien op welke niveaus daardoor 
conflicten kunnen ontstaan. Bewustwording van eigen houding, 
gedrag en onderliggende gedachten die ongezegd blijven   
stonden hierin centraal. Vervolgens werd in de discussie verder 
ingegaan op de wijze waarop de sector omgaat met spanning 
en conflict.  
 
CvTA voorzitter Ad Koppejan sloot de dag af met een korte 
terugblik op de middag en een vooruitblik. Het CvTA zal de 
genoemde feedback meenemen in de gesprekscyclus en binnen 
de vernieuwing van zijn toezicht visie en het toezichtbeleid. Het 
CvTA gaat dus met de uitkomsten van de conferentie graag 
verder aan de slag. Daarbij staan dialoog en wederzijds 
vertrouwen voor het CvTA centraal. 
  
De dag werd afgesloten met een hapje en drankje met uitzicht 
over het IJ. Het CvTA kijkt terug op een geslaagde middag. 
 
3. Werken aan de toezicht visie en het 

toezicht beleid van het CvTA 
 
Het CvTA heeft aangegeven zijn toezichtvisie te willen herijken 
en daarbij ook naar zijn toezichtbeleid te willen kijken. Het 
CvTA onderzoekt daarbij de mogelijkheden van de inzet van 

risicogericht en verlicht toezicht.  
Onlangs ontvingen alle cbo’s, obo’s en de brancheorganisatie 
VOICE en dienstverlener CEDAR daarover al een schriftelijke 
update per mail ("Update herijking toezicht"). 
 
In het najaar van 2023 zal het CvTA u naar verwachting een 
nieuwe update geven. 

 
4.  Welkom nieuwe cbo’s OPR en FAIR 
 
In 2023 zijn een tweetal nieuwe cbo's onder toezicht van het 
CvTA komen te staan. Het CvTA heeft zowel OPR - Stichting 
Organisatie PersuitgeversRecht (https://stichtingopr.nl) - en 
FAIR - de Stichting Film Auteurs in Recht (https://faircbo.nl/) - 
verwelkomd en wenst hen veel succes bij het opstarten van 
hun activiteiten. Met deze twee organisaties onder het toezicht 
houdt het CvTA nu toezicht op 23 cbo’s en 2 obo’s. 
 
5. Gesprekscyclus 2023 
 
In het najaar zal het CvTA de gesprekscyclus 2023 met alle 
organisaties onder het toezicht houden. De gesprekken in 2022 
zijn zeer waardevol gebleken. De cbo’s en obo’s hebben 
daartoe ondertussen een uitnodiging ontvangen en de planning 
van de gesprekken is inmiddels gestart. Indachtig het thema 
van de CvTA conferentie zal voor deze cyclus in 2023 in beginsel 
geen vooropgezette agenda worden gehanteerd. Het CvTA wil 
graag van gedachten wisselen over hoe het met de organisaties 
gaat en wat zij daarbij nodig hebben van het CvTA. 
Vanzelfsprekend kunnen door de organisaties voor dit gesprek 
wel agenda onderwerpen worden aangedragen. 
 
6.  Ontwikkelingen bij Stichting de Thuiskopie 

(‘Thuiskopie’) 
 
De ontwikkelingen bij  Stichting Thuiskopie naar aanleiding van 
de discussie over de verdeelsystematiek vragen van alle 
betrokkenen de nodige tijd en aandacht. Op 7 juli jl. heeft een 
online zienswijze gesprek plaatsgevonden in het kader van het 
lopende dossier met betrekking tot de bij het CvTA ingediende 
klacht. 
 
Het CvTA ontvangt momenteel verschillende brieven van 
betrokken organisaties waarin zorgen worden uitgesproken 

https://stichtingopr.nl/
https://faircbo.nl/
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over het proces en het uitblijven van de uitbetaling van de 
resterende - en gereserveerde -  uitkering over 2019-2020 
(20%). Ook het CvTA streeft ernaar om voortgang te maken in 
dit dossier en juridische procedures die tot langer uitstel van 
betaling leiden te voorkomen. Het CvTA heeft op het moment 
van dit schrijven nog geen besluit genomen. 
 
7.  CvTA treedt toe tot het 

Markttoezichthoudersberaad 
 

Het CvTA is op 13 juni jl. toegetreden tot het 
Markttoezichthoudersberaad ("MTB"). In het MTB werken 9 
toezichthouders samen, teneinde kennis uit te wisselen en best 
practices te delen bij zaak overstijgende thema's.  
 

 

Het gaat om de Autoriteit Financiële Markten (AFM), De 
Nederlandse Bank (DNB), de Autoriteit Consument en Markt 
(ACM), de Nederlandse Zorgautoriteit (NZa), de Autoriteit 
Persoonsgegevens (AP), de Kansspelautoriteit (KSA), het 
Commissariaat voor de Media (CvdM), het Bureau Financieel 
Toezicht (BFT) en sinds 13 juni jl. ook het CvTA. 

 
De toezichthouders binnen het MTB richten zich volledig, of als 
onderdeel van het takenpakket, op de goede werking van 
markten en het gedrag van marktspelers. 
 
Hoewel elke toezichthouder daarin een eigen specifieke taak 
vervult, hebben zij bij toezicht op markten regelmatig met 
elkaar te maken. Daarbij zijn de vraagstukken en 
ontwikkelingen van het toezicht vaak vergelijkbaar. 

 
Het doel is om in een sfeer van openheid en onderling 
vertrouwen kennis te delen en ervaringen over zaak 

overstijgende thema’s uit te wisselen. Bilaterale samenwerking 
in specifieke zaken wordt geregeld in samenwerkings-
protocollen tussen toezichthouders. Het CvTA beschikt in dit 
verband over een samenwerkingsprotocol met de ACM.  

 
8. Wettelijke evaluatie ZBO CvTA 
 
In het najaar zal de vijfjaarlijkse wettelijke evaluatie van het 
CvTA plaatsvinden. Dit is een verplichting die voortvloeit uit de 
Kaderwet ZBO's vanuit het oogpunt van doelmatigheid en 
doeltreffendheid. Het CvTA wil de uitkomsten van de evaluatie 
meenemen bij de herijking van zijn toezichtsvisie en 
toezichtsbeleid. 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 


